



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
SABTU 13 JUN 2020**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1.	BRINGING AGRICULTURE PRODUCERS ONLINE, SMEBIZ, THE STAR -15	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN (MOA)
2.	PERMINTAAN NANAS TINGGI, TUMPU TINGKAT PENGELUARAN, NASIONAL, BH -21	
3.	EKSPORT NANAS TERUS MENINGKAT, NASIONAL, SH -17	
4.	MOA AKN TINGKAT USAHA CARI TANAH UNTUK TANAM NANAS DI SELURUH NEGARA, NEWS, UTUSAN BORNEO ONLINE -10	
5.	AGRICULTURE MINISTRY: PINEAPPLE EXPORT NOT IMPACTED BY PANDEMIC, NEWS, GUANG MING DAILY -A7	
6.	DEPUTY AGRICULTURE MINISTER: PINEAPPLE EXPORTS IN 2019 PROJECTED TO WORTH RM490 MILLION, NEWS, SIN CHEW DAILY (JOHOR) -2	
7.	PERMINTAAN NANAS TINGGI, TUMPU TINGKAT PENGELUARAN, NEWS, BH (JOHOR) -21	
8.	SEEK LAND TO GROW PINEAPPLES NATIONWIDE, NATIONAL, NANYANG SAING PAU -A7	
9.	PERMOHONAN GERAN AGROPRENEUR MUDA (GAM) DILANJUTKAN, NEWS, ASTRO AWANI -10	
10.	PERMOHONAN GERAN AGROPRENEUR MUDA DIBUKA SEPANJANG TAHUN – RONALD KIANDEE, NEWS, BERNAMA -10	
11.	PERMOHONAN GERAN AGROPRENEUR MUDA DIBUKA SEPANJANG TAHUN, NEWS, UTUSAN BORNEO ONLINE -10	
12.	MOA TO INTENSIFY EFFORTS TO FIND LAND FOR PINEAPPLE CULTIVATION NATIONWIDE, NEWS, EDGE MARKET -10	
13.	MOA TO INTENSIFY EFFORTS TO FIND LAND FOR PINEAPPLE CULTIVATION NATIONWIDE, NEWS, KL SCREENER -10	
14.	DROPEE, MOA JALANI KERJASAMA LANCAR INISIATIF GO-DOGOTAL, EKONOMI, UTUSAN SARAWAK -29	

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

Bringing agriculture producers online

BUSINESS-to-business (B2B) platform Dropee has partnered with the Ministry of Agriculture to enable farmers and fishermen to sell their fresh produce online to ensure that food distribution remains controlled and adequate throughout the period of the pandemic.

The initiative provides an alternative sales channel for these producers who are generally left out of the digital economy.

Dropee's platform also allows sellers to access logistics, financing and insurance support from key partners.

"We are very excited to partner with the Ministry of Agriculture to transform Malaysia's food supply production and distribution businesses online."

"Since 2017, we've been helping many businesses across Malaysia to digitally sell their products in bulk and we are confident to take on this mission to help our nation's farmers, fishermen and suppliers to go-digital," says Lennise Ng, co-founder and chief executive officer of Dropee.

For this initiative, a special section in Dropee's marketplace, called LokalKita, will be set up to highlight the products.

In the long run, Dropee hopes to help all 90,000 farmers and fishermen in Malaysia to leverage the platform to expand their reach and better understand purchasing trends to produce more relevant products for the consumer market.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
13/6/2020	SINAR HARIAN	NASIONAL	17

Eksport nanas terus meningkat

Berkembang pesat sebanyak 60 peratus pada tahun lalu

Oleh NOR AZIURA MD AMIN

PONTIAN

Eksport produk nanas negara semakin berkembang dengan pesat dengan peningkatan sebanyak 60 peratus pada tahun lalu berbanding pada tahun 2018 berikutan permintaan yang tinggi dari luar negara.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Asas Makanan II, Datuk Che Abdullah Mat Nawi berkata, jumlah eksport produk nanas negara pada tahun lalu adalah sebanyak RM491 juta berbanding RM343 juta pada tahun sebelumnya.

Menurutnya, eksport produk nanas merangkumi nanas segar, nanas kaleng, jus nanas, produk industri asas tani, benih dan nanas ornamental.

"Produk nanas Malaysia dieksport



Che Abdullah (kiri) dan Haslina (kanan) memetik nanas ketika lawatan ke Bahagian Pembangunan Teknologi Nanas, Alor Bukit dekat Pontian semalam.

ke lebih 20 negara seperti Singapura, Mesir, China, Jepun dan Arab Saudi," katanya ketika melawat Bahagian Teknologi Pembangunan Nanas Alor Bu-

kit, Pekan Nanas di sini semalam.

Hadir sama, Timbalan Ketua Setiausaha (Dasar) Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, Datuk

Haslina Abdul Hamid dan Ketua Pengarah Lembaga Perindustrian Nanas Malaysia (LPNM), Ruhaida Mashhor.

Che Abdullah berkata, nanas dikategorikan sebagai sumber rezeki baharu negara kerana potensinya yang dapat memberikan pulangan lumayan kepada pekebun dan pengusaha yang terlibat.

Menurutnya, nilai pengeluaran di Johor sahaja berada pada paras tinggi iaitu sebanyak 270,000 tan metrik dengan keluasan dianggarkan 9,000 hektar.

"Kerajaan menumpukan pencarian tanah seluruh negara bagi meningkatkan pengeluaran nanas kerana ia memberi pendapatan yang tinggi kepada pekebun, tambahan pula permintaan tinggi yang diterima dari China," katanya.

Sementara itu, beliau berkata, industri pengeluaran nanas tidak terjejas sepanjang Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) bermula pada 18 Mac lalu kerana kerajaan membenarkan aktiviti berkaitan rantaian pengeluaran makanan termasuk nanas dijalankan.

Permintaan nanas tinggi, tumpu tingkat pengeluaran

Kerajaan giat cari tanah, pengusaha tampung bekalan luar negara

Oleh Nurul Amanina Suhain
bhnews@b.com.my

Pontian: Kerajaan menumpukan usaha pencarian tanah di seluruh negara bagi meningkatkan pengeluaran nanas berikutan permintaan tinggi terutama dari luar negara seperti China.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II, Datuk Che Abdullah Mat Nawi, berkata permintaan dari Shanghai, China, mencecah 100 kontena atau

2,200 tan, namun kerajaan hanya dapat menampung 10 kontena sebulan.

Katanya, permintaan bagi 100 kontena ke China itu boleh menjana pendapatan nilai eksport kira-kira RM7.2 juta.

"Industri tanaman nanas dikategorikan sebagai sumber kekayaan baharu dan perlu diberi perhatian kerana ruang, peluang serta potensinya yang besar.

"Sehingga kini, permintaannya melebihi pengeluaran. Kita (kerajaan) selalu mencari pasaran baharu, cuma sekarang nanas untuk pasaran sedia ada pun kita tidak mampu untuk bekalkan.

"Tumpuan sekarang, mencari tanah dan pengusaha untuk membangunkan lagi pengeluaran nanas.

"Di Shanghai, China, mereka minta 100 kontena sebulan, bersamaan RM7.2 juta nilai eksport," katanya pada sidang media selepas mengadakan lawatan kerja



Che Abdullah (Idri) bersama Timbalan Ketua Setiausaha (Dasar) Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, Datuk Haslina Abdul Hamid (kanan) memetik nanas ketika lawatan ke Bahagian Pembangunan Teknologi Nanas, Alor Bukit, Pontian, semalam. (Foto BERNAMA)

di Bahagian Pembangunan Teknologi Nanas, Stesen Nanas Alor Bukit Pekan Nanas, dekat sini, semalam.

Bellau berkata, bagi 2018, nilai pengeluaran nanas negara adalah sebanyak RM502 juta menebitikan keluasan 16,653 hektar dan dalam Rancangan Malaysia Ke-11 (RMKe-11), kerajaan menyasarkan 7,000 hektar, namun dapat mencapai sehingga 11,000 hektar.

"Di Johor, nilai pengeluaran nanas adalah RM353.1 juta membabitkan 270,000 tan dengan keluasan 9,000 hektar dan Johor memiliki 58 peratus pengeluaran na-

Industri tanaman nanas dikategorikan sebagai sumber kekayaan baharu, perlu diberi perhatian kerana ruang, peluang dan potensinya yang besar.

Che Abdullah Mat Nawi, Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II

nas di Malaysia," katanya.

Sementara itu, katanya, eksport nanas ke luar negara dalam tempoh Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) tidak banyak terjejas, malah berjalan seperti biasa.

"Secara umumnya, dari awal PKP lagi, kita menastikan semua aktiviti dalam rantalan pemdekalan makanan boleh beroperasi.

"Dalam tempoh PKP, kita terus turun padang bagi memastikan rantalan, terutama (bahagian) pengeluaran terus melaksanakan kerja kerana kita tidak mahu permintaan bertambah, tetapi pengeluaran terhenti," katanya.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
13/6/2020	SINAR HARIAN	NASIONAL	18

Tingkat pengeluaran susu segar

Kerajaan mahu kurangkan kebergantungan kepada susu segar diimport

Oleh NIK AMIRULMU'MIN NIK MIN dan SARINAH MAT KASIM

MUADZAM SHAH

Kerajaan menyasarkan peningkatan pengeluaran susu segar negara sebanyak 20 juta liter dalam tempoh lima tahun berbanding hanya 40 juta liter ketika ini.

Sasaran itu mengambil kira penggunaan susu segar di Malaysia sebanyak 68.8 juta liter pada tahun lalu dengan 40.6 juta liter dihasilkan dalam negara, sementara selebihnya diimport daripada beberapa negara pengeluar susu segar lain termasuk Australia dan New Zealand.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan 1, Datuk Seri Ahmad Hamzah berkata, dengan sasaran peningkatan pengeluaran susu negara sebanyak 20 juta liter, Kadar Sara Diri (SSL) 100 peratus bagi pengeluaran susu segar menerusi pelaksanaan Program Pembangunan Industri Tenuku Negara mampu dicapai menjelang tahun 2025.

Menurutnya, usaha itu sekali gus mampu mengurangkan kebergantungan kepada susu segar yang diimport.

"Berdasarkan perangkaan ternakan 2019 yang dikeluarkan Jabatan Perkhidmatan Veterinar, anggaran SSL bagi susu adalah sebanyak 59.02 peratus.

"Sementara itu, nilai import bagi susu dan produk berasaskan tenusu berjumlah RM3.76 bilion, manakala nilai eksportnya sebanyak RM1.23 bilion.

"Jadi, kerajaan akan meneruskan Program Pembangunan Industri Tenuku Negara yang merupakan inisiatif di bawah Sumber Kekayaan Baharu bagi memperkasakan dan meningkatkan industri tenusu di Malaysia," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang akhbar selepas melawat ladang dan kilang pemrosesan susu milik The Hol-



Ahmad (dua dari kiri) mendengar taklimat mengenai proses pemerahan susu secara moden oleh Azmi ketika melawat ladang dan kilang pemrosesan susu segar milik The Holstein Milk Company Sdn Bhd di Kompleks Tenuku Muadzam Shah kelmarin.



Ahmad (dua dari kiri) melawat ladang dan kilang pemrosesan susu Farm Fresh keluaran syarikat The Holstein Milk Company Sdn Bhd di Kompleks Tenuku Muadzam Shah kelmarin.

stein Milk Company Sdn Bhd yang merupakan pengeluar produk susu segar jenama Farm Fresh di Kompleks Tenuku Muadzam Shah di sini kelmarin.

Sementara itu, Ahmad berkata, hasil program Entry Point Programme I3 (EPP13) Kluster Tenuku yang berakhir menjelang tahun ini, pengeluaran

susu segar negara berjaya ditingkatkan daripada 27.02 juta liter pada tahun 2012 kepada 36.61 juta liter pada tahun 2017.

Lembah tenusu

Menurut Ahmad, Program Pembangunan Industri Tenuku Negara menyasarkan peningkatan pengeluaran susu negara dengan tambahan sebanyak 20 juta liter dalam tempoh lima tahun melalui pengimportan sebanyak 10,000 ekor induk tenusu bunting.

"Inisiatif ini melibatkan lima lembah tenusu yang sedang dan akan diwujudkan termasuk Lembah Tenuku Muadzam di sini, Lembah Tenuku Muallim dan Lembah Tenuku Larut-Matang-Selama (LMS) di Perak, Lembah Tenuku Ulu

Bernam, Selangor dan Lembah Tenuku Borneo di Sabah dan Sarawak," katanya.

Beliau berkata, fasa permulaan program berkenaan memberi fokus kepada pembangunan Lembah Tenuku Muadzam yang melibatkan seramai lima orang usahawan tenusu berskala besar dan 41 penternak tenusu kecil di Pahang, Negeri Sembilan serta sebahagian Johor.

"Usahawan yang terlibat dalam projek Transformasi Usahawan Berskala Besar menerima insentif berupa perolehan lembu tenusu bunting dan peralatan berkaitan tenusu bernilai RM3.93 juta menerusi kaedah pembiayaan bayaran balik dengan nisbah 30:70 antara kerajaan dan penternak.

"Bagi Skop Transformasi Penternak Kecil, seramai 41 penternak di Lembah Tenuku Muadzam menerima insentif berupa lembu tenusu bunting dan peralatan berkaitan tenusu anggaran berjumlah RM119,000 setiap peserta dengan jumlah keseluruhan sebanyak RM4.879 juta melalui kaedah pembiayaan nisbah 70:30," katanya.

Ahmad berkata, The Holstein juga terlibat sebagai usahawan berskala besar di Lembah Tenuku LMS.

Menurutnya, syarikat berkenaan dijangka memulakan kerja pembersihan tanah tidak lama lagi, sekali gus mengukuhkan kedudukannya sebagai pengeluar susu segar terbesar di Malaysia.

Bekalan makanan mencukupi di Malaysia

JEMPOL - Industri makanan dan pertanian memainkan peranan penting bagi memastikan bekalan makanan untuk kegunaan dalam negara mencukupi termasuk ketika Malaysia dilanda pandemik koronavirus (Covid-19).

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan 1, Datuk Seri Ahmad Hamzah berkata, pandemik itu telah memberikan pengajaran untuk memastikan keselamatan makanan negara sentiasa berada dalam tahap terbaik

dan mencukupi.

"Alhamdulillah, bekalan makanan negara kita sehingga kini mencukupi.

"Meskipun Malaysia dilanda pandemik Covid-19, masing-masing bijak memainkan peranan bagi memastikan bekalan makanan asas negara sentiasa mencukupi sehingga hari ini," katanya.

Beliau berkata demikian selepas melawat syarikat Sukur Food Industries yang merupakan sebuah pusat pemprosesan makanan ringan di FELDA Wilayah Raja Alias di sini kelmarin.



Ahmad (dua dari kanan) mencuba pemrosesan mengoreng kerepek ubi ketika melawat bengkel kerepek Sukur Food Industries di FELDA Raja Alias sempena lawatan kerja beliau di Jempol kelmarin.

Headline	MOA akan tingkat usaha cari tanah untuk tanam nanas di seluruh negara		
MediaTitle	Utusan Borneo Online (http://www.utusanborneo.com.my/)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	4
Order Rank	10	Readership	1
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 4,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 12,000

MOA akan tingkat usaha cari tanah untuk tanam nanas di seluruh negara

PONTIAN: Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MOA) akan meningkatkan usaha mencari tanah bersesuaian untuk penanaman nanas di seluruh negara, bagi memastikan kapasiti pengeluaran nanas sedia ada memenuhi permintaan global.
Timbalan Menteri Datu...

*To read the rest of the article, click **View Full Article***

Headline	Agriculture Ministry: Pineapple export not impacted by pandemic		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	49,712
Page No	A7	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	260 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,939
Frequency	Daily	PR Value	RM 11,818



農業部：供不應求 黃梨出口不受疫情影響

（新山12日讯）农业及食品工业部副部长拿督仄阿都拉披露，我国的黄梨出口量未受冠病疫情影响，甚至出现供不应求的情况，2019年的黄梨出口总值达4亿9100万令吉，相比2018年的出口总值大幅增长60%。

他表示，黄梨种植业前景看俏，加上我国得天独厚的种植环境与辽阔的土地，黄梨又深受国外消费者的欢迎，市场极具成长空间，希望更多年轻人投入发展黄梨种植领域。

“中国市场对大马的黄梨有很高的需求，单是上海一个城市，就要求每月进口100个货柜，可是我国只能满足每月10个货柜的出口量。基于国内外对黄梨产品需求的增加，农业部将扩大国内的黄梨种植面积。”

去年出口总值4.9亿

仄阿都拉是于今早在北干那那亚罗武吉黄梨科技发展中心召开记者会时，这么指出。这也是他上任农业及食品工业部副部长后，首次工作视察。

他说，我国1万6653公顷的黄梨种植园每年可创造5亿200万令吉的出口收益。2019年的黄梨出口总值比2018年的3亿4300万令吉，增加1亿4800万令吉，证明我国的黄梨种植业正在快速增长。



■仄阿都拉（右）展开上任农业及食品工业部副部长后的首次工作视察。

他表示，我国生产的黄梨产品包括新鲜黄梨、罐头黄梨、黄梨果汁、果浆及其他加工产品等。这些黄梨产品分别输出到二十多个国家，而我国黄梨最大进口国依序是新加坡、埃及、阿联酋、中国、日本及沙地阿拉伯。

他透露，柔佛州是全马最大的黄梨种植州属，占全国的58%黄梨产量，9000公顷的农地每年可生产27万公吨的黄梨，生产总值高达3亿5300万令吉，紧追其后的州属是砂拉越、彭亨、沙巴与吉打。

根据马来西亚黄梨工业局（LPNM）的数据显示，我国是世界第23大黄梨出口国，在亚洲排名第5，排在菲律宾、泰国、印尼及越南之后。

出席活动者包括农业及食品工业部秘书处副主任拿督哈斯丽娜及马来西亚黄梨工业局主任鲁海达。（LSL）

Headline	Deputy agriculture minister: Pineapple exports in 2019 projected to worth RM490 million,		
MediaTitle	Sin Chew Daily (Johor)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	70,157
Page No	2	Readership	210,471
Language	Chinese	ArticleSize	157 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 1,546
Frequency	Daily	PR Value	RM 4,639



副農長：總值4.9億 黃梨去年出口激增60%

（新山12日訊）農業及食品工業部副部長拿督仄阿都拉披露，我國的黃梨出口量未受冠病疫情影响，甚至还出现供不应求的情况，而在2019年的黃梨出口总值达4亿9100万令吉，相比2018年大幅增长60%或1亿4800万令吉。

他表示，我国拥有得天独厚的黃梨种植环境与辽阔的土地，黃梨又深受国外消费者的欢迎，市场极具成长空间，希望更多年轻人投入黃梨种植领域。

上海每月需100货柜黃梨

“中国市场对大馬的黃梨有很高的需求，单是上海一个城市，就要求每月进口100个货柜的量，可是我国只能满足每月10个货柜的出口量，基于国内外对黃梨产品需求的增加，政府将扩大国内的黃梨种植面积。”

仄阿都拉今日在北干那那亚罗武吉黃梨科技发展中心召开新闻发布会说，我国的1万6653公顷黃梨种植园，每年可创造5亿零200万令吉的出口收益。

他指出，我国生产的黃梨产品包括

新鲜黃梨、罐頭黃梨、黃梨果汁、果漿及其他加工产品等，这些黃梨产品分别输出到20多个国家，而我國黃梨的最大进口国依序是新加坡、埃及、阿联酋、中国、日本及沙地阿拉伯。

柔佛贡献58%黃梨產量

他透露，柔佛州是全馬最大的黃梨种植州属，为我国贡献58%的黃梨产量，9000公顷的农地每年可生产27万吨的黃梨，生产总值高达3亿5300万令吉，紧追其后的州属是砂拉越、彭亨、沙巴与吉打。

根据马来西亚黃梨工业局（LPNM）的数据，我国是世界第23大黃梨出口国，在亚洲则排名第5，排在菲律宾、泰国、印尼及越南之后。

这也是仄阿都拉上任农业及食品工业部副部长后的首次工作视察，出席者包括农业及食品工业部副秘书长拿督哈斯丽娜及马来西亚黃梨工业局主任鲁海达。

Headline	Permintaan nanas tinggi, tumpu tingkat pengeluaran		
MediaTitle	Berita Harian (Johor)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	9,832
Page No	21	Readership	29,496
Language	Malay	ArticleSize	460 cm ²
Journalist	Nurul Amanina Suhain	AdValue	RM 10,583
Frequency	Daily	PR Value	RM 31,750



Permintaan nanas tinggi, tumpu tingkat pengeluaran

Kerajaan giat cari tanah, pengusaha tampung bekalan luar negara

Oleh Nurul Amanina Suhain
bhnews@b.com.my

Pontian: Kerajaan menumpukan usaha pencarian tanah di seluruh negara bagi meningkatkan pengeluaran nanas berikutan permintaan tinggi terutama dari luar negara seperti China.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II, Datuk Che Abdullah Mat Nawi, berkata permintaan dari Shanghai, China, memecah 100 kontena atau

2,200 tan, namun kerajaan hanya dapat menampung 10 kontena sebulan.

Katanya, permintaan bagi 100 kontena ke China itu boleh menjana pendapatan nilai eksport kira-kira RM7.2 juta.

"Industri tanaman nanas dikategorikan sebagai sumber kekayaan baharu dan perlu diberi perhatian kerana ruang, peluang serta potensinya yang besar."

"Sehingga kini, permintaannya melebihi pengeluaran. Kita (Kerajaan) selalu mencari pasaran baharu, cuma sekarang nanas untuk pasaran sedia ada pun kita tidak mampu untuk bekalkan."

"Tuntutan sekarang, mencari tanah dan pengusaha untuk membangunkan lagi pengeluaran nanas."

"Di Shanghai, China, mereka minta 100 kontena sebulan, bersamaan RM7.2 juta nilai eksport," katanya pada sidang media selepas mengadakan lawatan kerja



Che Abdullah (kiri) bersama Timbalan Ketua Setiausaha (Dasar) Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, Datuk Haslina Abdul Hamid (kanan) memetik nanas ketika lawatan ke Bahagian Pembangunan Teknologi Nanas, Alor Bukit, Pontian, semalam. (Foto BERNAMA)

di Bahagian Pembangunan Teknologi Nanas, Stesen Nanas Alor Bukit Pekan Nanas, dekat sini, semalam.

Beliau berkata, bagi 2018, nilai pengeluaran nanas negara adalah sebanyak RM592 juta membabitkan keluasan 16,653 hektar dan dalam Rancangan Malaysia Ke-11 (RMKe-11), kerajaan menyasarkan 7,000 hektar, namun dapat mencapai sehingga 11,000 hektar.

"Di Johor, nilai pengeluaran nanas adalah RM353.1 juta membabitkan 270,000 tan dengan keluasan 9,000 hektar dan Johor memiliki 58 peratus pengeluaran na-

Industri tanaman nanas dikategorikan sebagai sumber kekayaan baharu, perlu diberi perhatian kerana ruang, peluang dan potensinya yang besar.

Che Abdullah Mat Nawi, Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II

nas di Malaysia," katanya.

Sementara itu, katanya, eksport nanas ke luar negara dalam tempoh Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) tidak banyak terjejas, malah berjalan seperti biasa.

"Secara umumnya, dari awal PKP lagi, kita memastikan semua aktiviti dalam rantaian pembekalan makanan boleh beroperasi."

"Dalam tempoh PKP, kita terus turun padang bagi memastikan rantaian, terutama (bahagian) pengeluaran terus melaksanakan kerja kerana kita tidak mahu permintaan bertambah, tetapi pengeluaran terhenti," katanya.

Headline	Seek land to grow pineapples nationwide		
MediaTitle	Nanyang Siang Pau		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	National	Circulation	27,667
Page No	A7	Readership	83,000
Language	Chinese	ArticleSize	1145 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 14,403
Frequency	Daily	PR Value	RM 43,208



出口增60% 仅满足中国10%需求

全国觅地种黄梨

(北干那那 12 日讯) 农业及食品工业部第二副部长拿督仄阿都拉表示，该部和马来西亚黄梨工业局需加大力度在国内各地寻找更多适合种植黄梨的土地，以应付不断上扬的国内和出口需求。

“目前单是中国上海对大马的黄梨出口需求是每个月要求 100 个货柜，每个货柜达 22 公吨，但我国仅能每月供应 10 个货柜。”

仄阿都拉说，我国去年的黄梨出口总量大幅提高了 60%，达到 4 亿 9100 万令吉，前年是 3 亿 4300 万令吉。

他表示，国内黄梨种植面积在 2018 年约在 1 万 6653 公顷，黄梨年产量总值 8 亿 200 万令吉，但仍不足以供应国内市场。

仄阿都拉今日到柔佛州北干那那视察黄梨园与黄梨工业局工艺发展部后如是表示。出席者包括马来西亚黄梨工业局总总监苏达、农业及食品工业部副部长拿督仄阿都拉等人。

列新收入来源

仄阿都拉指出，政府已把黄梨列为新收入来源，农业及食品工业部将积极扩大黄梨种植地，致力提高黄梨产业的前景。

他说，我国的黄梨产品外销超过 20 个国家及地区，主要出口国家包括新加坡、埃及、中国、日本、阿拉伯联合酋长国等。



仄阿都拉（左）到北干那那视察黄梨园及体验收割黄梨乐趣，左为哈斯丽娜。

鼓励青年务农

在第四大马计划下，马来西亚黄梨工业局设国内黄梨种植面积达 7120 公顷，现在已超越目标，超过 1 万 1000 公顷。

“尽管黄梨种植面积增加，但还不足以应付出口需求，因此我们认为我国黄梨工业发展有很大的空间，鼓励更多年轻人投身种植业，尤其是黄梨业。”

他说，柔佛黄梨全国最高产量，占了 58%，其他州属如砂朥越、彭亨、霹靂和吉打也有黄梨种植地，以满足近年来本地和外国市场的需求。

另一方面，仄阿都拉说，管控令期间，黄梨出口等运作不受影响。

“农业及食品工业部已设立一个 7 天开放的行清单，确保食品供应不受管控令影响。”

MD2料下月恢复输华

受疫情影响，柔佛一些黄梨种植者近几个月面对 MD2 黄梨出口至中国时遇到通关问题，被迫将外销至中国市场；随着中国疫情影响受控，业界相信下个月可在 MD2 黄梨重返中国市场。

黄梨种植者曾登报公开指出，自今年 2 月起开始，基于中国的疫情影响日趋严重，当地报关工作人员说，造成进口货柜有未关的情况，他被迫将 MD2 黄梨转战至中东市场。

“中国是大马的黄梨需求者，一个货柜的 MD2 黄梨价值可达 8 万令吉，虽然我国通关手续复杂，但中国那边的报关人员减少，我担心黄梨上关太久，不想冒险。”

他说，他之前已重新接触中国的联系人，若顺利，相信 7 月可恢复出口 MD2 黄梨至中国。

管控期减少出口中东

曾登报指出，中东市场以 N36 黄梨较为吃香，他在管控令之前是每周出口 5 个货柜，而管控令落实至今，减为每周出口一个货柜至迪拜、埃及等中东市场。

“我使用巴西香当港口，一个货柜可装 2200 箱约 1 万 8000 个 N36 黄梨，通过船运运输，需要约 17 天抵达目的地。”

他预计下月起将恢复至每周出口 2 至 3 个货柜。

曾登报说，出口 MD2 黄梨，当局对品质的要求十分严格，需符合中国规定的消毒等相关条例。

目前他与黄梨工业局签署合约，获准使用北干那那阿罗武吉的一站式处理中心进行出口 N36 黄梨准备工作，其中包括检验检疫、切割、清洗、消毒及包装、黄梨冷藏装箱。

Headline	Permohonan Geran Agropreneur Muda (GAM) dilanjutkan		
MediaTitle	Astro Awani (www.astroawani.com)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	NEWS	Circulation	4
Order Rank	10	Readership	4
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 6,400
Frequency	Daily	PR Value	RM 19,200

Permohonan Geran Agropreneur Muda (GAM) dilanjutkan

BELURAN: Kementerian Pertanian dan Industri Makanan melanjutkan tempoh masa permohonan Geran Agropreneur Muda (GAM) dan permohonan geran itu dibuka sepanjang tahun bermula Jun ini tanpa sebarang tarikh tutup.

Menterinya, Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berk...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	Permohonan Geran Agropreneur Muda dibuka sepanjang tahun - Ronald Kiandee		
MediaTitle	Bernama (BM) (www.bernama.com/bm)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	3
Order Rank	10	Readership	1
Language	Malay	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,000

Permohonan Geran Agropreneur Muda dibuka sepanjang tahun - Ronald Kiandee

BELURAN, 13 Jun -- Permohonan Geran Agropreneur Muda kini dibuka sepanjang tahun bagi menggalakkan lebih ramai golongan muda untuk terus membangunkan industri makanan negara, kata Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani Datuk Seri Dr Ronald Kiandee hari...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	Permohonan Geran Agropreneur Muda dibuka sepanjang tahun		
MediaTitle	Utusan Borneo Online (http://www.utusanborneo.com.my/)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	4
Order Rank	10	Readership	1
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 4,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 12,000

Permohonan Geran Agropreneur Muda dibuka sepanjang tahun

BELURAN: Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MOA) memutuskan untuk membuka permohonan Geran Agropreneur Muda sepanjang tahun dan tidak lagi tertakluk kepada tempoh-tempoh tertentu seperti sebelum ini.

Menterinya, Datuk Seri Dr. Ronald Kiandee ber...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	MOA to intensify efforts to find land for pineapple cultivation nationwide		
MediaTitle	Edge Markets (www.theedgemarkets.com)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	4
Order Rank	10	Readership	1
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 4,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 12,000

MOA to intensify efforts to find land for pineapple cultivation nationwide

PONTIAN (June 12): The Ministry of Agriculture and Food Industries (MOA) will intensify efforts to find suitable land for pineapple cultivation in the country to ensure the pineapple production capacity meets global demands, says its Deputy Minister II Da...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	MOA to intensify efforts to find land for pineapple cultivation nationwide		
MediaTitle	KL Screener (https://www.klscreener.com)		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	2
Order Rank	10	Readership	1
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 6,000

MOA to intensify efforts to find land for pineapple cultivation nationwide

PONTIAN (June 12): The Ministry of Agriculture and Food Industries (MOA) will intensify efforts to find suitable land for pineapple cultivation in the country to ensure the pineapple production capacity meets global demands, says its Deputy Minister II Da...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	Dropee, MOA jalani kerjasama lancar inisiatif Go-Digital		
MediaTitle	Utusan Sarawak		
Date	13 Jun 2020	Color	Full Color
Section	EKONOMI	Circulation	37,981
Page No	29	Readership	113,943
Language	Malay	ArticleSize	371 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,457
Frequency	Daily (EM)	PR Value	RM 10,371



Dropee, MOA jalani kerjasama lancar inisiatif Go-Digital



KUALA LUMPUR: Dropee, pasaran e-dagang perniagaan ke perniagaan (B2B) telah bekerjasama dengan Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MOA) untuk melancarkan inisiatif Go-Digital bagi memastikan pengagihan barangan asas seperti beras, daging, ikan, sayuran dan buah-buahan di seluruh Malaysia terkawal serta mencukupi semasa tempoh Covid-19.

Pengasas Bersama dan Ketua Pegawai Eksekutif, Lenise Ng berkata, inisiatif ini menyediakan saluran jualan alternatif untuk pengeluar

PENGASAS Bersama dan Ketua Pegawai Eksekutif, Lenise Ng.

dropee

dan pembekal di seluruh negara menjual secara pukal dalam talian sambil menikmati akses kepada bantuan logistik, pembiayaan dan insurans daripada rakan kongsi utama Dropee.

"Sejak 2017, kami telah membantu banyak perniagaan di seluruh Malaysia untuk membolehkan mereka menjual produk secara pukal melalui pendigitalan.

"Kami yakin mampu melaksanakan tanggungjawab

ini dalam usaha membantu petani, nelayan dan pembekal memasuki dunia digital," katanya dalam satu kenyataan semalam.

Pengasas Bersama dan Pengarah Urusan Aizat Rahim berkata, pasukan Dropee juga akan menyediakan bimbingan kepada pembekal, bermula daripada menubuhkan kedai B2B dalam talian sehingga kepada pemasaran produk.

"Kami faham banyak pe-

ngeluar dan pembekal memerlukan bantuan dalam pengetahuan teknikal untuk memasarkan perniagaan mereka secara dalam talian.

"Itulah sebabnya kami telah mencipta panduan yang sangat terperinci dan senang diikuti mereka," katanya.

Disasarkan untuk pelancaran pada 8 Jun, objektif utama Go-Digital bertujuan membantu pengeluar dan pembekal mengokalkan pengedaran yang stabil membolehkan bekalan makanan dan akses kepada produk yang selamat, berkualiti dan mampu milik untuk semua komuniti di Malaysia dengan memanfaatkan pasaran B2B Dropee.

- Bernama